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Rady Miejskiej w Łodzi

Szanowna Pani,

w odpowiedzi na interpelację Pani Radnej ,z dnia 13 czerwca 2024 r., 

dotyczącą nieprzestrzegania standardów utrzymania zieleni przez podwykonawców 

realizujących prace koszenia trawników informuję, że wskazane przez Panią 

lokalizacje: 

 w obrębie ulic Marysińska, Szklarska, Rysownicza (działka 495/280, obręb B-49), 

 pas rozdziału al.Piłsudskiego/Rokicińskiej od Niciarnianej do ronda Inwalidów,

 pas drogowy ulicy Retkińskiej od Krzemienieckiej do Kucocińskiego,

objęte są bieżącym utrzymaniem, gdzie Wykonawca zobowiązany jest 

do samodzielnego podejmowania wszystkich niezbędnych planowych prac, 

bez odrębnego zlecenia. Zgodnie ze „Standardami pielęgnacji trawników i łąk miejskich 

w Łodzi” Wykonawca nie może dopuścić, by wysokość trawy była większa niż 25 cm. 

Plac przy kościele pw. Chrystusa Króla przy al. Bandurskiego nie znajduje się 

w cyklicznym utrzymaniu, a prace porządkowe, w tym koszenie, zlecane są 

po uprzednim zgłoszeniu mieszkańców, służb miejskich czy wizji w terenie inspektora 

nadzorującego dany rejon, potwierdzającej ich zasadność.

We wskazanych przez Panią lokalizacjach pierwsze wiosenne koszenie trawy 

i wysokich chwastów, podyktowane względami bezpieczeństwa, było realizowane 

w pierwszej połowie czerwca, po ustaniu zakazu koszenia trawników i poprawie 

warunków atmosferycznych. 



Wydział Gospodarki Komunalnej dokonuje bieżących kontroli postępu prac 

na terenach w utrzymaniu cyklicznym, także w przypadku prac na zlecenie, 

po zgłoszeniu przez Wykonawcę ich realizacji.

Po interpelacji Pani Radnej została przeprowadzona wizja w terenie, podczas 

której nie stwierdzono trwałych uszkodzeń trawników. Ze względu na nierówności 

terenu spowodowane parkującymi samochodami na terenach zieleni oraz miejsca,

w których trawa w ogóle nie wzeszła, wysokości trawy po koszeniu różniły się 

punktowo i nie spełniały wysokości zapisanej w Standardach. 

W związku z powyższym Wydział Gospodarki Komunalnej podjął następujące działania 

w celu zapobieżenia podobnym sytuacjom w przyszłości:

1. Zobowiązał firmy realizujące prace do szczególnej uwagi na terenach 

o zwiększonym ryzyku nierówności.

2. Przeprowadził dodatkowe rozmowy z operatorami sprzętu koszącego 

w zakresie rozpoznawania i omijania potencjalnie problematycznych obszarów.

3. Zwrócił się do odpowiednich służb miejskich z prośbą o wzmożone kontrole 

parkowania na trawnikach oraz egzekwowanie przepisów zakazujących 

parkowania na terenach zielonych.

Pragnę podkreślić, iż Wydział Gospodarki Komunalnej dokłada wszelkich 

starań, aby utrzymanie zieleni w mieście odbywało się zgodnie z obowiązującymi 

standardami, a wszelkie zgłaszane problemy były rozwiązywane szybko i skutecznie.

Dziękuję za zwrócenie uwagi na ten problem i proszę o ewentualne sygnały, dotyczące 

utrzymania zieleni w naszym mieście.

Małgorzata MOSKWA-WODNICKA




